
  

Sammanträdesprotokoll 
2022‐02‐28 

 

Kommunfullmäktige 

Tid:  Måndagen den 28 februari 2022 kl. 09:00‐17:55 

Plats:  Fullmäktigesalen, Rådhusesplanaden 6 A och distans 

Beslutande:  Se separat lista. Presidiet och justerare deltar fysiskt och 
övriga deltar på distans. 

Övriga deltagare:  Se sidan två 

Utses att justera:  Ulrik Berg (M) och Carin Nilsson (S)   
  

 

Sekreterare:  Digital signatur        §§ 32‐54 

  Tomas Jakobsson 

 

Ordförande:  Digital signatur       

  Marie‐Louise Rönnmark  

 

Justerare:  Digital signatur       

  Ulrik Berg   

 

Justerare:  Digital signatur       

  Carin Nilsson 

 

 

  BEVIS 

Justerat protokoll har offentliggjorts genom anslag 
 

Organ:  Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum:  2022‐02‐28 

 

Anslaget har satts upp:  2022‐03‐08 

 

Anslaget tas ner:  2022‐03‐30 

Förvaringsplats:  Kommunledningsstaben, nämndskansliet 

 

Underskrift:    Digital signatur 
  Therese Stellén



Umeå Kommun Närvarologg
Mötesdatum: 2022-02-28 Möte: Kommunfullmäktige 

Utskrivet: 2022-03-01  13:52 1 (3) 

Plats Ledamot Ersättare Parti Ankom Utgick 

1 Rönnmark, Marie-Louise S 8:28 17:55 

2 Edvinsson, Sven-Olov  C 8:25 17:55 

3 Carlsson, Jan-Olov V 8:21 17:55 

57 Andersson, Daniell V 8:39 17:55 

39 Arvidsson, Lennart V 8:39 17:55 

15 Axebro, Robert C 8:47 17:55 

7 Berg, Ulrik M 8:35 17:55 

54 Berglund, Gunilla M 8:34 17:54 

14 Berglund, Mikael S 8:49 17:55 

35 Bergner, Eric C 8:12 17:55 

23 Brydsten, Moa S 8:26 17:55 

41 Brännberg, Patrik AP 8:54 17:55 

28 Bäckström, Åsa V 8:21 17:55 

32 Eriksson, Elmer M 9:04 17:54 

34 Granberg, Paulina Rönngren, Margareta S 8:53 17:55 

55 Granberg, Solveig C 8:49 17:55 

60 Hammarstedt, Lars S 8:26 12:54 

60 Hammarstedt, Lars Wiechel, Lotta S 13:25 17:55 

26 Hell, Igor M 8:39 17:55 

33 Jacobson, Lasse V 8:40 17:55 

50 Johansson, Lennart Thyni, Mikael M 9:06 17:55 

51 Johansson, Per-Erik S 8:47 17:55 

21 Karlsson Engman, Lena S 8:48 17:55 

18 Kaza, Davis AP 8:43 17:55 

17 Kerr, Veronica KD 8:12 17:55 

36 Knutsson, Greger M 8:12 17:55 

37 Larsson, Karl S 8:45 17:55 

30 Larsson, Katrin SD 8:36 17:55 

24 Larsson, Mattias C 8:58 17:42 

24 Larsson, Mattias Maherra Lövheim, Eva C 17:43 17:55 

31 Leinonen, Ari S 8:51 17:55 

4 Lindberg, Hans S 8:50 17:55 

29 Lundgren, Andreas S 8:45 16:53 

29 Lundgren, Andreas Årebrand, Beatrice S 16:53 17:55 

13 Löfstedt, Marianne M 8:56 16:53 

13 Löfstedt, Marianne Ågren Wikström, Åsa M 16:53 17:55 

10 Nikmanesh, Alice MP 8:41 17:55 

40 Nilsson, Carin S 8:18 17:55 

48 Nilsson, Maria SD 8:12 17:55 

65 Nilsson, Petter SD 8:56 17:55 



         
  

Umeå Kommun 
 

 

Närvarologg 
 

 

         
 

Mötesdatum: 2022-02-28 
 

 

Möte: Kommunfullmäktige 
 

  

         

         

         

         

    

Utskrivet: 2022-03-01  13:52 
 

 

2 (3) 
 

 
 

 
   

      

         

59 Nord, Madelene  M 8:12 13:43 

59 Nord, Madelene Lundgren, Leif M 13:47 17:54 

52 Nordborg, Gudrun Stål, Johan V 8:52 17:55 

20 Nordström, Stefan  M 8:50 17:55 

42 Normark, Marianne  Ramnemark Sjöström, Anna L 13:02 17:55 

25 Norqvist, Anders  L 8:40 17:55 

49 Olofsson, Irma Bassami, Mehrana S 8:54 17:55 

47 Osman Lander, Nasteho  V 9:05 17:55 

63 Prentius, Wilmer  V 9:00 12:04 

63 Prentius, Wilmer Sellstedt, Rebecca V 13:01 17:55 

43 Riedl, Lena  M 8:46 17:55 

46 Salem, Mariam  MP 8:50 17:55 

16 Sehlstedt, Mattias  V 8:54 16:55 

16 Sehlstedt, Mattias Mäki, Joakim V 16:57 17:55 

38 Sellström, Anders  KD 8:49 17:54 

27 Seye Larsen, Nils  MP 8:57 17:55 

11 Sjödin, Christina Nilsson, Lars-Ivar SD 8:50 17:55 

45 Sjölander, Anna-Karin  C 8:30 17:55 

8 Sköld, Bore  V 8:45 17:55 

61 Smith, Helena   S 8:46 17:55 

22 Ström, Ellen  V 8:24 17:55 

62 Söderberg, Elin   MP 9:01 16:55 

56 Vigren, Emma  S 8:34 17:55 

19 Vigren, Peter  S 8:46 17:55 

12 Wennström, Tomas   S 8:51 17:55 

9 Westerberg, Peder  L 8:41 17:55 

58 Westerlund, Charlotta Sjögren, Andreas S 8:51 17:55 

64 Westling, Maja   C 8:40 17:55 

44 Yasin Dahir, Ali  S 8:56 12:05 

44 Yasin Dahir, Ali Lundberg, Jan  S 13:18 17:55 

5 Ågren, Anders  M 8:39 17:55 

6 Ågren, Janet  S 8:39 17:55 

 Atlegrim, Marika  AP 8:46 17:55 

 Granbom, Liv  M 8:39 17:55 

 Lundberg, Jan   S 8:49 13:18 

 Lundgren, Leif  M 13:22 13:47 

 Maherra Lövheim, Eva  C 8:37 17:43 

 Mäki, Joakim  V 8:50 16:57 

 Pettersson, Frank  AP 9:00 17:55 

 Rönn, Fredrik  C 8:58 17:55 

 Sellstedt, Rebecca  V 8:46 13:01 

 Strand, Tommy  M 9:14 17:55 
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 Thyni, Mikael  M 8:53 9:06 

 Ågren Wikström, Åsa  M 8:30 16:53 

 Årebrand, Beatrice  S 8:59 12:04 

 Årebrand, Beatrice  S 14:55 16:52 
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Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

Övriga deltagare 

   

Kommunrevisor (distans) 

Per‐Erik Evaldsson (S) 

 

Tjänstemän (distans) 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare (ej distans) 

Fredrik Lundberg, vd Umeå Kommunföretag AB, § 33 

Elin Pietroni, vd Umeå Parkering AB, § 33     

Mikael Salomonsson, vd INAB, § 33   

Mikael Isaksson, vd Umeå Hamn, § 33     

Robert Hansson, vd Vakin/Umeva, § 33 

Jörgen Aronsson, vd Dåva Deponi AB, § 33 

Jan Ridfeldt, vd Umeå Energi AB, § 33   

Jerker Eriksson, vd AB Bostaden, § 33 
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§ 32 

 

Diarienr: KS‐2022/00076 

Val av justerare och fastställande av dagordning 28 

februari 2022 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att utse Carin Nilsson (S) och Ulrik Berg (M) till justerare av dagens 

protokoll 

 

att digital justering äger rum måndag 7 mars kl. 15 

 

att godkänna dagordningen för sammanträdet. 

Beredningsansvariga 

Tomas Jakobsson, kommunsekreterare 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 
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§ 33 

 

Diarienr: KS‐2017/00139 

Information från Umeå Kommunföretag 

AB/koncernen samt respektive bolag 
 

Ärendebeskrivning 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2022‐02‐28 informerar respektive 

bolags vd om verksamheten.  

 

Umeå Kommunföretag AB/koncernen  Fredrik Lundberg   

Umeå Parkering AB    Elin Pietroni      

INAB      Mikael Salomonsson   

Umeå Hamn      Mikael Isaksson   

Vakin/Umeva    Robert Hansson   

Dåva Deponi AB    Jörgen Aronsson   

Umeå Energi AB    Jan Ridfeldt     

AB Bostaden     Jerker Eriksson   

 

Därefter ställer ledamöter frågor som respektive vd besvarar. 
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§ 34 

 

Diarienr: KS‐2021/01082 

Interpellation: Är löneläget för vårdbiträden okej? 

Åsa Bäckström (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att på grund av tidsbrist utgår interpellationen och avskrivs då den inte 

hanterats under två sammanträden. 

Ärendebeskrivning 

Åsa Bäckström (V) har inkommit med en interpellation till 

personalnämndens ordförande.  
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§ 35 

 

Diarienr: KS‐2022/00069 

Interpellation: Hur lever Umeå kommun upp till att 

Barnkonventionen blivit svensk lag? Anders 

Norqvist (L) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att på grund av tidsbrist utgår interpellationen och avskrivs då den inte 

hanterats under två sammanträden. 

Ärendebeskrivning 

Anders Norqvist (L) har inkommit med en interpellation till för‐ och 

grundskolenämndens ordförande. 
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§ 36 

 

Diarienr: KS‐2022/00190 

Interpellation: Hur agerar Umeå kommun för att 

bemöta lögner om att socialtjänsten kidnappar och 

hjärntvättar barn till muslimska föräldrar? Davis 

Kaza (AP) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att på grund av tidsbrist bordlägga interpellationen till nästa 

sammanträde 2022‐03‐28. 

Ärendebeskrivning 

Davis Kaza (AP) har inkommit med en interpellation till individ‐ och 

familjenämndens ordförande.     
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§ 37 

 

Diarienr: KS‐2022/00086 

Fråga: När ska fullmäktiges beslut verkställas? 

Veronica Kerr (KD) 

Beslut 

Efter inlägg av Veronica Kerr och Hans Lindberg beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Veronica Kerr (KD) 

följande fråga till kommunstyrelsens ordförande. 

 

När ska fullmäktiges beslut verkställas? 

Den pågående pandemin har ställt krav på snabba omställningar. Mycket 

arbete har skett på distans, även fullmäktige‐ och nämndssammanträden. 

Redan innan pandemin, i december 2019 beslutade kommunfullmäktige 

att bifalla Kristdemokraternas motion om att digitalisera 

sekretesshandlingar. I detta ingick att Umeå kommun ska utreda 

införandet av digitala utskick för sekretesshandlingar samt att Umeå 

kommun ska ersätta utskick av 

rekommenderad post med digitala utskick där det är ekonomiskt lönsamt. 

 

Från och med i februari 2021 har kommunfullmäktige kunnat signera sina 

protokoll digitalt, men ännu saknas ett sådant beslut för nämnderna. Det 

betyder att trots att sammanträdet sker digitalt måste justering av 

protokoll ske fysiskt på plats i stadshuset. Om justerare inte kan närvara 

ska protokollet skickas med post fram och tillbaka vilket är både krångligt 

och osäkert. 

 

Med anledning av detta ställer jag följande fråga: 

När är arbetet med att digitalisera sekretesshandlingar klart och när 

kommer nämnderna att erbjudas samma möjligheter till digital justering 

som fullmäktige, kommunstyrelsen och dess utskott idag åtnjuter? 
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Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande svarar på frågan: 

Arbetet kring utskick av sekretesshandlingar till nämndernas 

sammanträden är i gång och förväntas vara infört under våren.  

 

När det gäller digital signering är målet att direktupphandla en tjänst för e‐

underskrifter från företaget som har pilottestats under en tid. Det är 

kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och kommunstyrelsens tre utskott 

samt båda utbildningsnämnderna som hittills har testat e‐

signeringstjänsten. Tjänsten motsvarar på ett bra sätt de behov som finns 

för dessa nämnder/instanser. Gemensamt för dessa instanser är att de inte 

har sekretess i sina protokoll. 

 

Beträffande e‐signering och sekretess så kunde IT:s kommungemensamma 

arbete inte täcka det behovet i detta skede. Detta på grund av att alla de 

lösningar på marknaden som uppfyller de tekniska och juridiska kraven är 

mycket dyra och komplexa vilket ledde till att det inte var genomförbart i 

detta skede. I stället siktar vi på att fortsätta med den e‐signeringstjänst 

som har utvärderats och kan hantera kommunens grundbehov för ett lågt 

pris, det enda som saknas är då stöd för sekretess.  

 

Metoder för att komma runt problematiken som orsakar att sekretess inte 

stöds i vår nuvarande lösning är under utredning. Avtalsperioden hålls kort 

så att vi enkelt kan byta tjänst om en lämpligare lösning kommer till vår 

kännedom. Verksamheter som har ett stort behov av e‐signering av 

sekretesshandlingar behöver också utreda lösningar med egna projekt då 

det finns utmaningar med lagring av handlingar i molnet, dvs att det finns 

juridiska aspekter som begränsar möjligheterna även om tekniken är 

tillgänglig. 

 

Nämnder och verksamheter som idag vill nyttja e‐signeringstjänsten kan 

läsa mer på intranätet. 
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§ 38 

 

Diarienr: KS‐2022/00088 

Fråga: Hur ska kommunen klara bemanningen 

under omikron‐vågen? Davis Kaza (AP) 

Beslut 

Efter inlägg av Davis Kaza och Carin Nilsson beslutar kommunfullmäktige 

att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Davis Kaza (AP) följande 

fråga till äldrenämndens och/eller individ‐ och familjenämndens 

ordförande. 

 

Omikronvarianten av coronaviruset är extremt smittsam. Dessutom är 

smittspridningen nästan lika stor bland vaccinerade som bland 

ovaccinerade. Den snabba smittspridningen har lett till en ökad frånvaro, 

både på grund av egen sjukdom och familjekarantän. 

 

Enligt uppgifter i lokala media har den stora frånvaron inneburit att Umeå 

kommuns skolledning inom utbildningsförvaltningen gått upp i 

krisledningsläge. Detta innebär att förvaltningen prioriterar att följa, 

planera och vidta åtgärder för att kunna upprätthålla undervisningen. Allt 

annat arbete läggs åt sidan. 

 

Problemen med frånvaro på grund av sjukdom eller familjekarantän är 

stora även inom äldreomsorgen och individ‐ och familjeomsorgen. 

 

Mot denna bakgrund ställer jag följande fråga: 

‐ Hur ser kommunens planering ut för att klara bemanningen inom 
äldreomsorgens respektive individ‐ och familjeomsorgens olika 
verksamheter under omikron‐vågen? 

 

Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande svarar på frågan: 
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Även Äldreomsorgs‐ samt Stöd‐ och omsorgsförvaltningarna befinner sig i 

stabsläge sedan en tid tillbaka. Orsaken är den stora personalfrånvaron till 

följd av en hög smittspridning i samhället. Det är även hög 

personalfrånvaro på grund av familjekarantän och vård av barn. Inom 

kommunens omsorgsverksamheter är därför bemanningsläget ansträngt.  

 

Det har lett till att förvaltningarna skyndsamt ställt om sin verksamhet och 

prioriterar i de insatser som ges till brukare och patienter till de mest 

nödvändiga. En del verksamheter har också stängts och personal har 

omfördelats, utvecklings‐ och utbildningssatsningar har pausats.  

 

Förvaltningarnas bemanningsenheter arbetar på högtryck för att rekrytera 

och bemanna med vikarier. Flera mediakontakter har tagits och 

annonsering sker i sociala medier. Äldreomsorgen har även begärt 

omdisponering av personal från andra förvaltningar.  

 

Folkhälsomyndighetens förändrade riktlinjer kring karantän och testning 

har lett till att regionens Smittskydd uppdaterat sina rutiner när personal 

inom omsorgen kan återgå i arbete. Detta förväntas tillsammans med att 

kommunen nu i samarbete med regionen kommer igång med screening 

och anti‐gentestning minska på personalfrånvaron framåt. Tack och lov var 

Umeå kommun förutseende och upphandlade att all personal inom 

omsorgen fick sin tredje vaccinationsdos under december. Utifrån de nya 

riktlinjerna för vård‐ och omsorgspersonal innebär det att vår personal nu 

kan återgå snabbare i tjänst. 
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§ 39 

 

Diarienr: KS‐2022/00120 

Fråga: Är det inte dags att utse Lars Lystedt till 

hedersmedborgare i Umeå? Anders Ågren (M) 

Beslut 

Efter inlägg av Anders Ågren och Marie‐Louise Rönnmark 

beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Ågren (M) följande 

fråga till kommunfullmäktiges ordförande. 

 

Är det inte dags att utse Lars Lystedt till hedersmedborgare i Umeå? 

Det har under många år pågått en diskussion om att göra jazzlegendaren 

Lars Lystedt, tillika hedersdoktor vid Umeå universitet, till 

hedersmedborgare i Umeå. Tidigare hedersmedborgare är författaren Lars 

Widding (1988), fotbollslegendaren Gunnar Nordahl (1991), EU‐

kommissionär Anita Gradin (1997) och författaren Stieg Larsson (2012). 

 

Frågan har inte bara diskuterats på insändarsidorna, utan har även vid 

tillfällen varit uppe i kommunfullmäktige. Moderaterna har i många år gett 

vårt stöd till försöken att få acceptans hos fullmäktiges presidium för 

förslaget. 

 

Nu läste jag i VK att även S‐politikern Tomas Wennström gett sig in i 

debatten och förordar att Lystedt utnämns till hedersmedborgare under 

jubileumsåret 2022 – i samband med firandet av Umeå 400 år.  

 

Det är hög tid att skrida till verket i denna fråga. Lystedt har gjort stora 

insatser för Umeå, och gjorde tidigt Umeå känd som en internationell 

musikstad av rang. Dessa insatser, som sträcker sig över en lång period 

genom t.ex. skapandet av Umeå Jazzfestival, förtjänar nu att hyllas även 

genom utnämning till hedersmedborgare. 
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Min fråga till kommunfullmäktiges ordförande Marie‐Louise Rönnmark är 

därför: 

Delar du uppfattningen att det nu är hög tid att utse Lars Lystedt till 

hedersmedborgare i Umeå? 

 

Marie‐Louise Rönnmark (S), kommunfullmäktiges ordförande svarar på 

frågan: 

Tack för frågan, jag tänker läsa vissa stycken innantill ifrån när beslut 

fattades om hedersmedborgare.  

 

Att en stad blir känd och omtyckt kan många gånger bero på insatser 

som görs eller gjorts av personer som har anknytning till staden, 

men som bor och verkar på annat håll. Det kan till exempel vara 

framgångsrika forskare, företagare, politiker, idrottsmän, författare, 

musiker, konstnärer, skådespelare, sångare eller andra, som med 

sitt sätt att vara och verka allmänt uppfattas som goda representanter 

för staden. 

 

För att behålla karaktären av en högt uppskattad och viktig 

hedersbetygelse måste stor restriktivitet vid utseendet av 

hedersmedborgare iakttagas. 

 

Där kan jag bara tillägga att reglerna här har många likheter med hur man 

utser hedersdoktorer inom fakulteterna. 

 

Presidiet följer statuterna som har gällt sedan 

hedersmedborgarutnämnande infördes, det vill säga att vara eniga i sitt 

beslut och presidiet har också tagit emot olika förslag till 

hedersmedborgare och i övrigt har jag och vi i presidiet inga ytterligare 

kommentarer när det gäller personfrågor. 
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§ 40 

 

Diarienr: KS‐2022/00224 

Fråga: Vill Socialdemokraterna lägga ner all 

kommunal pedagogisk omsorg 

(dagbarnvårdare/dagmammor) i Umeå tätort? Eva 

Maaherra Lövheim (C) 

Beslut 

Efter inlägg av Eva Maaherra Lövheim och Moa Brydsten 

beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Eva Maaherra Lövheim (C)   

följande fråga till för‐ och grundskolenämndens ordförande. 

 

Vill Socialdemokraterna lägga ner all kommunal pedagogisk omsorg 

(dagbarnvårdare/dagmammor) i Umeå tätort? 

Umeå kommun har beslutat att från och med sommaren 2022 ska det inte 

finnas kvar några dagbarnvårdare i hela Umeå tätort, samtliga 

dagbarnvårdare tvingas sluta och barnen behöver skolas in i ny 

barnomsorg. Beslutet ska vara taget redan sommaren 2021, men alla 

vårdnadshavare fick inte underrättas förrän 17/1 i år. 

 

En av anledningarna som meddelats vårdnadshavarna är att det finns för få 

dagbarnvårdare, det måste vara minst fyra i varje arbetslag. 

 

Hade de som tvingades sluta år 2020 funnits kvar hade det alltså inte varit 

något problem nu när områdesindelningarna gjorts om. 

 

En annan anledning sades vara att det finns för få barn i kö. 

 

För det första är det samma kö till all barnomsorg, dvs både förskola och 

pedagogisk omsorg, och den kön är inte tom. 
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För det andra, eftersom dagbarnvårdarna i tätorten plockats bort från 

hemsidan är det inte många som vet att möjligheten faktiskt finns, men 

ändå finns det flera barn i kö till specifika dagbarnvårdare. Deras goda 

rykte har spridits mellan föräldrar. Vårdnadshavare som sökt plats hos 

dagbarnvårdare under hösten 2021 fått till svar att det är ”fullt”. 

 

Mina frågor till Moa Brydsten är därför: 

• Hur många barn är tillräckligt många för att räknas som kö specifikt till 
pedagogisk omsorg? 

• Vill Socialdemokraterna lägga ner all kommunal pedagogisk omsorg 
(dagbarnvårdare/dagmammor) i Umeå tätort?   

 
Moa Brydsten (S), för‐ och grundskolenämndens ordförande svarar på 
frågan. 
En kö uppstår om det finns fler sökande än antalet barn som kan tas emot i 
verksamheten. Detta gäller även pedagogisk omsorg. 
 
Socialdemokraterna har ingen ambition att lägga ner vare sig kommunal 
eller enskild pedagogisk omsorg om efterfrågan finns. 
 
För‐ och grundskolenämnden fick på senaste mötet en uppföljning av den 
pedagogiska omsorgen där lagstiftning, bakgrund, nuläge och framtid 
redovisades. Där beskrevs både kvalitetshöjande insatser som genomförts 
och utmaningar. Alla ledamöter gavs möjlighet att ställa frågor och lämna 
eventuella synpunkter. 
 
Det som kan konstateras är att Umeå kommun har stor andel DBV jämfört 
med kommungruppen större städer, som vi brukar jämföra oss med. Det 
stämmer dock att antalet dagbarnvårdare minskat senaste åren. 
Anledningen är att några dagbarnvårdare slutat i centrala Umeå och 
samtidigt är det en liten och minskande efterfrågan på pedagogisk omsorg i 
detta geografiska område. Nya geografiska områden ses över kontinuerligt 
men vårdnadshavare accepterar inte ofta längre avstånd. Många 
dagbarnvårdare har också haft dispens under en tid för att fylla på med 
barn. Men efterfrågan har saknats. Det är då svårt att få ihop en 
organisation som säkerställer kvalitén och arbetsmiljön samt geografiska 
avstånd som vårdnadshavarna kan acceptera. 
 
Under denna tid har också Umeå kommun annonserat efter fler 
dagbarnvårdare men inom områden där efterfrågan är stor och barn finns i 
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kö till verksamheten. Men tyvärr är det svårt att få tag på dagbarnvårdare 
och ingen ytterligare har kunnat anställas. 
 
Det finns lediga platser i pedagogisk omsorg inom Umeå kommun, men 
inte i alla geografiska områden då efterfrågan inte är lika stor överallt.
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§ 41 

 

Diarienr: KS‐2020/00468 

Antagande: Detaljplan för fastigheten Vale 17 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta detaljplan för del av fastigheten Vale 17 inom centrala stan i 

Umeå kommun. 

 

Reservation 

Davis Kaza (AP) och Patrik Brännberg (AP) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för egna yrkanden. 

Ärendebeskrivning 

Syftet med detaljplanen är att skapa planmässiga förutsättningar för 

utökad byggrätt för centrumverksamheter och bostäder inom fastigheten. 

Syftet är också att säkerställa relationen till riksintresset för kulturmiljö 

samt stadsbilden. 

Arbetet med att upprätta detaljplanen påbörjades av Umeå kommun, 

Detaljplanering den 21 september 2016. Detaljplanen hanteras i enlighet 

med plan‐ och bygglagen i dess lydelse från 2 januari 2015. Detaljplanen 

anses medföra betydande miljöpåverkan och ärendet handläggs därför 

med utökad planförfarande och ska antas av kommunfullmäktige. 

Planförslaget avseende del av Vale 17 ligger i linje med kommunens 

förtätningsmål och utvecklingsstrategi. Planförslaget, som innebär en 

förtätning i de centrala stadsdelarna, bedöms stämma överens med 

översiktsplanen då den görs på ett hänsynsfullt sätt där kvalitet och 

gestaltning får väga tungt.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 21‐11‐29 

Antagandehandlingar 
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Granskningsutlåtande daterat november 2021 

Plankarta daterad november 2021 

Planbeskrivning daterad november 2021 

Samrådsredogörelse daterad augusti 2021 

Utredningar 

Miljökonsekvensbeskrivning av detaljplan för del av Vale 17, WSP 21‐05‐18 

Bullerutredning, Tyréns 21‐11‐22 

Trafik PM, Umeå kommun 18‐05‐16 

Luftkvalitetsberäkningar med SIMAIR Fastighet Vale 17, Emcon 19‐05‐17 

Kulturmiljöstudie, Sweco 18‐12‐07 

Beredningsansvariga 

Olle Norqvist, övergripande planering 

 

Planeringsutskottets beslutsordning 

Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen bifaller planeringsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Ulrik Berg, Mikael Berglund, Eric 
Bergner, Davis Kaza, Veronica Kerr, Åsa Bäckström, Anders Norqvist, Nils 
Seye Larsen, Mattias Sehlstedt, Maria Nilsson och Anders Ågren. 
  
Yrkanden 
Hans Lindberg (S), Ulrik Berg (M), Mikael Berglund (S), Eric Bergner (C), 
Veronica Kerr (KD), Anders Norqvist (L), Nils Seye Larsen (MP), Mattias 
Sehlstedt (V), Maria Nilsson (SD) och Anders Ågren (M) – Bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Davis Kaza (AP) – återremiss med motiveringen att planen ska omarbetas 
för en maxhöjd på fyra våningar på byggnaderna. I andra hand avslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ärendet ska avgöras idag eller återremitteras. Ordföranden finner att 
ärendet ska avgöras idag. 
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Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  
 
Reservation 

Davis Kaza (AP) och Patrik Brännberg (AP) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för egna yrkanden. 

Beslutet ska skickas till 
Byggnadsnämnden 
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§ 42 

 

Diarienr: KS‐2021/00751 

Grössjöns naturreservat ‐ revidering av syfte, 

föreskrifter och skötselplan 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att godkänna förslag till reviderat beslut om och skötselplan för Grössjöns 

naturreservat.  

 

att godkänna förslag på ansvarsfördelning för Grössjöns naturreservat.  

Ärendebeskrivning 

Syftet med att revidera beslutet för Grössjöns naturreservat är att 

förtydliga hur reservatet ska skötas, möjliggöra sanering av främmande och 

invasiva arter samt att i enlighet med kommunens åtgärdsprogram för 

vitryggig hackspett genomföra åtgärder som gynnar vitryggig hackspett.  

 

Reservatet omfattar totalt 238 ha, i huvudsak skog och våtmarker. 

Kommunens intressen i området började redan i samband med 

generalplanen 1966 där det fanns ett intresse att bevara områdets 

naturvärden såsom intressant flora och rika fågelliv. I 1990 års 

översiktsplan redovisas Grössjön som "Område av sådant värde där särskilt 

skydd finns eller övervägs". Det kommunala intresset av ett bevarande av 

området konkretiserades 1991 i beslutet om att skydda området som 

interimistiskt naturreservat.  

 

Kommunstyrelsen i Umeå beslutade 1997 (bilaga 1) om att området skulle 

vara naturreservat och att kommunen genom tekniska kontoret vara 

förvaltare. Under många år var förvaltningen under samarbete med Viva 

Resurs men mitten av 00‐talet förändrades organisationen inom 

kommunen och samarbetet upphörde. Reservatets tillsyn och anläggningar 

har sedan dess varit eftersatta bland annat genom trasig spång och 
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otillåtna grillplatser. På grund av reservats närhet till Umeå och att känslan 

av vildmark är påtaglig, utgör reservatet en lugn grön lunga i ett tätortsnära 

läge. Reservatet är mycket populärt för motion och friluftsliv samt för 

naturintresserade vilket gör att reservatet behöver ha regelbunden tillsyn 

och att ansvaret för förvaltningen är tydligt fördelat inom kommunen.  

 

Sedan 2017 pågår en intern process på kommunen med en översyn av 

förvaltningen och tillsyn i reservatet. Översynen innebär också att se över 

reservatets anläggningar. Revidering av reservatets förskrifter och 

skötselplan är en del av översynen som möjliggör utökad lövskötsel och 

sanering av invasiva och främmande arter.  

 

Umeå kommun har upprättat ett åtgärdsprogram för vitryggig hackspett 

där Grössjöns lövrika skogar är en del av programmet. För att möjliggöra 

åtgärder i reservatet som gynnar vitryggig hackspett behöver skötselplanen 

revideras i skogar där det finns asp och sälg men där granen hotar att ta 

över lövbeståndet på sikt. 

 

Förslag till reviderat beslut om syfte, föreskrifter och skötselplan bifogas, se 

bilaga 2. Ändringar har sammanfattats i bilaga 3.  

 

Förslaget innebär att ansvarig kommunal verksamhet inte längre anges i 

beslutet. Skötseln av reservatet är fördelad på olika nämnder och 

verksamheter inom kommunen, men huvudförvaltare har införts. Beslut 

om reservat är en omfattande och bestående process och revidering av 

reservatet kräver särskilda skäl, samtidigt som organisationen inom 

kommunen troligen förändras över tid. Det finns dock ändå ett behov av 

att förtydliga ansvarsfördelningen och därför föreslås att detta hanteras 

genom ett separat beslut. Ett förslag som utgår från respektive 

verksamhets huvudsakliga uppdrag och kompetens bifogas, se bilaga 4.  

 

Grössjön sköts till viss del med befintliga medel, men behovet kommer att 

öka bland annat genom investeringar av nya skyltar och anläggningar enligt 

skötselplanen. Budgeten planerats att lösas dels med olika 

naturvårdsbidrag, i övrigt kommer berörda verksamheter att lägga in 

behov i respektive budget. 
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Ärendet har varit ute på remiss mellan 7 september och 15 november 2021 

till berörda myndigheter, föreningar, verksamheter och andra berörda. 

Allmänheten har haft möjlighet att lämna yttrande via hemsidan och post. 

Totalt har 36 yttranden kommit in varav merparten har lämnats från 

allmänheten som bor i närheten eller besöker Grössjön regelbundet. 

 

Övergripande synpunkter är att skötseln av reservatet behöver förbättras 

tex spång, toaletter, vedutkörning mm. Det som berörs friluftslivet. Även 

skyltning behöver förbättras. Många har påtalat behovet att förbjuda 

lösspringande hundar därför har förskriften som togs bort i förslaget har 

återinförts igen enligt tidigare reservatsbeslut. Markägare på den östra 

sidan har påtalat behovet att kommunen kommer igång med lövskötsel 

och grangallring som gränsar till deras fastigheter. Det finns oro för 

granbarkborreangrepp.  

 

Många upplever att det är mycket folk i Grössjön och att det ökat de 

senaste åren. De har påtalat behov av att utöka reservatet. 

Naturskyddsföreningen är en av några som påtalat området norr om 

Grössjön som en potentiell utvidgning och som har höga naturvärden. 

Några har lyft behovet av en huvudförvaltare som har det övergripande 

ansvaret för reservatet. 

 

Efter remissen har det gjorts vissa små justeringar ‐ tex har Miljö och 

hälsoskydd införts som huvudförvaltare, justeringar av skötselområden, 

förtydliganden kring prioriteringar av skötsel, vilka övergripande principer 

som gäller för Grössjön. Det är viktigt att bevara områdets karaktär av 

vildmark och därför ska skötseln anpassas efter detta. Besökare förväntas 

ha framförhållning då skötseln av reservatet begränsas av att det inte finns 

vägar i reservatet. Skyltning och fritidsanläggningar ska hållas enkla för att 

bevara känslan av vildmark. 

 

Förslag till beslut samt fördelning av ansvar har tagits fram gemensamt av 

Miljö och hälsoskydd, Gator och parker, Fritid och Mark och exploatering.  

Beslutsunderlag 

Bilaga 1: Kommunstyrelsens beslut från 1997 
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Bilaga 2: Förslag till beslut om syfte, föreskrifter och skötselplan för 

Grössjöns naturreservat 

Bilaga 3: Sammanfattning av föreslagna ändringar 

Bilaga 4: Ansvarsfördelning för förvaltning av Grössjöns naturreservat 

Beredningsansvariga 

Marlene Olsson, Miljö och hälsoskydd 

 

Planeringsutskottets beslutsordning 

Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen bifaller planeringsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Andreas Sjögren, Ari Leinonen, Mattias 
Sehlstedt, Davis Kaza, Maja Westling, Bore Sköld, Ulrik Berg, Maria Nilsson, 
Anders Norqvist, Veronica Kerr och Nils Seye Larsen.  
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S), Andreas Sjögren (S), Ari Leinonen (S), Davis Kaza (AP), 
Maja Westling (C), Ulrik Berg (M), Maria Nilsson (SD), Anders Norqvist (L), 
Veronica Kerr (KD) och Nils Seye Larsen (MP) – Bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Marlene Olsson för vidare expediering     
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§ 43 

 

Diarienr: KS‐2022/00054 

Upphörande av optionsavtal gällande Dåva 

Terminal AB 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att godkänna att optionsavtalet avseende Dåva Terminal AB upphör 

 

att efter färdigställande av terminalen INAB kvarstår som ägare för Dåva 

Terminal AB innefattande såväl terminalfastigheten som anläggningen. 

Ärendebeskrivning 

Det har gjorts en omfattande genomlysning av Dåva terminal som projekt 

och framtida anläggning, utredningen har efter att ha involverat berörda 

bolag och förvaltningar förslagit att Infrastruktur i Umeå AB (INAB) bör 

fortsätta att äga terminalen för att den skall anses vara öppen och 

tillgänglig. Driften skall ske i bolagsform och lämpligen av INAB som sedan 

tidigare ansvara för kommunens övriga järnvägsanläggningar. 

 

Det optionsavtal som slutits avseende ägande och drift bör därmed 

upphöra. 

Beslutsunderlag 

Protokoll UKF nr 250 20211108. 

Protokoll Umeå Energi AB 2021‐06‐24.  

Protokoll Dåva DAC 210930 

Terminalutredning 2021‐03‐24 

Optionsavtal 160815 

KF 2016‐09‐26 § 195 

Beredningsansvariga 

Mikael Samuelsson, vd INAB 
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Carina Lidgren Heimersson, kommunjurist 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Kommunstyrelsen bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg och Lars‐Ivar Nilsson. 
 
Yrkanden 
Hans Lindberg (S) och Lars‐Ivar Nilsson (SD) – Bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Umeå Kommunföretag     
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§ 44 

 

Diarienr: KS‐2022/00062 

KF uppdrag 2021:23 – 1 000 nya gymnasieplatser 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att godkänna tekniska nämndens utredning, enligt bilaga, som underlag 

för beslut och kommande arbete. 

 

att tillskapandet av 1 000 nya gymnasieplatser sker genom att 

‐ Dragonskolan byggs om/ ut med 225 gymnasieplatser 

‐ Maja Beskow byggs om/ ut med 100 gymnasieplatser 

‐ Vasaskolan byggs om/ ut så att 675 gymnasieplatser skapas 

 

att fastigheten Champinjonen 1 byggs ut med 3 000 kvm för 

vuxenutbildning. 

 

att bevilja tekniska nämnden investeringsmedel om 441 000 tkr för 

tillskapandet av elevplatser, att fördelas mellan de aktuella objekten och 

åren enligt ärendebeskrivningen. 

 

att bevilja gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden investeringsmedel 

för inventarier om 29 000 tkr att fördelas mellan de aktuella objekten 

enligt tjänsteskrivelsen. 

 

att bevilja tekniska nämnden investeringsmedel om 15 000 tkr samt 

gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden investeringsmedel om 3 000 tkr 

år 2023 för renovering av Aulan på Maja Beskow, inköp av möbler och 

utrustning samt åtgärder i källaren.  

 

att uppdra till tekniska nämnden att genomföra projektet i samverkan 

med gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden.  
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att ovanstående inarbetas i investeringsbudget 2022 samt i förslaget till 

investeringsplan 2023–2026. 

 

att finansiering sker genom lån. 

 

Reservation 

Bore Sköld (V). Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget återremissyrkande. 

 

Särskilt uttalande 

Anders Sellström (KD). Kristdemokraterna deltar inte i beslutet. 

 

Patrik Brännberg (AP). Arbetarpartiet deltar inte i beslutet. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige gav i samband med beslut om budget 2021 tekniska 

nämnden tillsammans med gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden i 

uppdrag att utreda olika alternativ gällande en ny gymnasieskola, både vad 

gäller placering och programstruktur. Alternativen ska belysa ekonomiska 

konsekvenser ur både fastighets‐ och verksamhetsperspektiv, samt 

eventuella andra verksamhetsmässiga konsekvenser.    

 

Utifrån genomförd utredning (se bilaga) föreslår Tekniska nämnden ett 

alternativ som innefattar en kombination av åtgärder inom flera 

skolfastigheter. Förslaget innebär en om‐ och tillbyggnad av Dragonskolan, 

att platser löses via restaurangprogrammet på Maja Beskow, att 

Vasaskolan byggs ut och att vuxenutbildningen bereds plats på fastigheten 

Champinjonen på Berghem genom en utbyggnad. 

 

På samtliga fastigheter finns detaljplaner som motsvarar kommunens 

behov. Elevplatserna tillskapas i ett centralt och attraktivt läge vilket 

bedöms viktigt ur ett konkurrensperspektiv. Den föreslagna lösningen 

klarar också att leverera platserna enligt tidplan.  

 

Förslaget bedöms vara kostnadseffektivt såväl ur fastighets‐ som 

verksamhetsperspektiv. 
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Av nedanstående tabell framgår det samlade investeringsbehovet, fördelat 

per objekt och år. Behovet avser investeringsmedel utöver de förslag till 

investeringsramar för budget 2023 och plan 2024–2026 som 

kommunstyrelsen beslutade om 2021‐10‐12. 

 

 
 

Då det är av vikt att skyndsamt tillskapa elevplatser för att möta det 

demografiska behovet föreslås att ett tilläggsanslag om 18 mnkr beviljas 

redan för innevarande år, 2022. De föreslagna projekten och äskandet av 

investeringsmedel för åren 2023–2026 för elevplatser, sammantaget 452 

mnkr, samt ytterligare 18 mnkr för renovering av Aulan på Maja Beskow 

föreslås beviljas och inarbetas i förslaget till investeringsplan för budget 

2023 och plan 2024–2026. De ska därmed beaktas i tekniska nämndens 

yttrande över nämndernas förslag till investeringar utifrån en bedömning 

om den samlade planens genomförbarhet. 

Beslutsunderlag 

Bilaga. Tekniska nämndens protokoll 

Bilaga. Utredning 1000 nya gymnasieplatser.  

Bilaga. Karta, alternativa lokaliseringar. 

Bilaga. Tilldelningsbeslut. 

Beredningsansvariga 

Anette Sjödin, controller 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 
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Bore Sköld (V) med instämmande av Mattias Larsson (C) – Återremiss för 

en fördjupad analys med följande motiv:  

1. Nämndernas inblandning i utredningsarbetet har varit minimal. GVN 
och FÖG behöver ta en större plats i diskussionerna om var och hur 
framtidens elever och lärare ska vara och verka. Det kvarstår därför en 
hel del frågetecken gällande alternativen som utretts huruvida det är 
lämpligt eller rimligt ur elevhänsyn, och lärarnas perspektiv. 
  

2. Kan Maja Beskow övergå till att bli en renodlad gymnasieskola? Det 
främsta argumentet mot att bygga ut Maja Beskow framhävs vara att 
”genomförd risk‐ och konsekvensanalys konstaterat att det inte 
bedöms lämpligt att gymnasieleverna blir så pass många fler jämfört 
med grundskoleeleverna på skolan.” Skulle detta kunna lösas genom 
att högstadieeleverna successivt fasas ut till högstadieskolor för att ge 
plats åt fler gymnasieelever? Möjligheterna som skapas av nya 
Carlslundskolan, och en utbyggd Bräntbergsskola saknas i underlaget. 
  

3. Är det lämpligt att satsa på ett gymnasium på kvarteret Siv 1 och delar 
av Nanna 5 när vi vet att förutsättningarna för att få till en idrottshall 
inte är utredd och kanske inte möjlig? Därtill innebär det antagligen en 
sämre situation för UmeVux att återigen flytta. Utan att vara på det 
klara med möjligheterna till utbyggnad av ett gymnasium på 
Vasaskolan, anser vi det olämpligt att starta en ny utbyggnad av fler 
skollokaler på Berghem – något som vi däremot tror kan behövas i det 
längre loppet. 
  

4. Vad blir konsekvenserna av att trycka in ett par hundra till elever på 
Dragonskolan? Utifrån den information GVN idag har så är 
Dragonskolan redan överbelastad varpå elevernas förutsättningar att få 
en god och trygg utbildning riskerar försämras med liggande förslag. 
Elever ska inte tvingas studera i trånga och fönsterlösa lokaler. 
  

5. Bör inte detta beslut invänta den lokalutredning som bl.a. Fastighet och 
AB Bostaden gör? Utöver de idag utpekade områdena och lokalerna 
kan det finnas möjligheter till anpassningar och bättre utnyttjande av 
kommunal mark/lokaler för skolverksamhet eller annat. Alternativet att 
utreda det här brett istället för att hasta fram riskfyllda lösningar anser 
vi vara mer ansvarsfullt.  

Hans Lindberg (S), Janet Ågren (S) och Anders Ågren (M) – Bifall till 
tjänsteskrivelsens förslag. 
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Janet Ågren (S) – avslag till återremissyrkandet. 
 
Propositionsordning som godkänns 

Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 

finner att ärendet ska avgöras idag. 

Bifall mot avslag till tjänsteskrivelsens förslag. Ordföranden finner att 

näringslivs‐ och arbetsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

återremissyrkande. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 

Hans Lindberg (S), Anders Ågren (M) och Nils Seye Larsen (MP) – bifall till 

näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag med följande ändringsyrkande i 

att‐sats 8: att ovanstående inarbetas i investeringsbudget 2022 samt i 

förslaget till investeringsplan 2023–2026 

Mattias Larsson (C) – bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag 

Veronica Kerr (KD) ‐ Kristdemokraterna yrkar på återremiss med anledning 

av att möjligheten att samverka med övriga skolhuvudmän inte inkluderats 

i arbetet att tillskapa fler gymnasieplatser. Genom samverkan med fler kan 

vi nå bästa möjliga lösningen ur ett hållbarhets‐, ekonomisk och 

kvalitetssynpunkt.  

Bore Sköld (V) – återremiss enligt eget yrkande i näringslivs‐ och 

arbetsutskottet, se ovan. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden ställer frågan om ärendet ska avgöras idag eller 

återremitteras. Kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

 

Därefter ställer ordförande bifall till socialdemokraternas m fl förslag mot 

centerpartiets förslag. Kommunstyrelsen bifaller socialdemokraternas m fl 

förslag (näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag med ändringsyrkande i att‐

sats 8). 
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Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag om 

återremiss. 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Peter Vigren, Lena Karlsson Engman, 
Bore Sköld, Anders Sellström, Patrik Brännberg, Mariam Salem, Anders 
Norqvist, Mattias Larsson, Daniell Andersson, Robert Axebro, Stefan 
Nordström, Moa Brydsten, Karl Larsson, Ellen Ström, Petter Nilsson, Helena 
Smith, Janet Ågren, Lasse Jacobson och Anna‐Karin Sjölander. 

Yrkanden 
Hans Lindberg (S), Peter Vigren (S), Lena Karlsson Engman (S), Mariam 
Salem (MP), Anders Norqvist (L), Stefan Nordström (M), Moa Brydsten 
(S), Petter Nilsson (SD), Helena Smith (S) och Janet Ågren (S) – Bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Bore Sköld (V) med instämmande av Patrik Brännberg (AP) – Arbetet med 
att ta fram alternativ till 1000 nya gymnasieplatser har hastats fram. Det är 
i sig inget ont, men har medfört en del problem. Alternativen till lösning 
behöver utredas bredare, och förankras i såväl gymnasie‐ och 
vuxenutbildningsnämnden som tekniska nämnden men även ‐ beroende på 
alternativ ‐ i för‐ och grundskolenämnden.  

Det paket av förslag som lagts fram innehållande en flytt av UMEVUX och 
SFI, tillbyggnader på Maja Beskow Skola och Dragonskolan förutsätter alla 
att en ny gymnasieskola för uppåt 700 elever tillskapas på Vasaskolans 
kvarter. Det är därför kritiskt att kommunen med säkerhet vet att den 
delen av paketet är realistiskt genomförbar. 

Vi föreslår att ärendet återremitteras för att skyndsamt utreda och svara 
på följande frågor:  

1. Finns realistiska förutsättningar för att etablera ett gymnasium
på kvarteret Siv 1 och delar av Nanna 5 enligt önskat
elevunderlag?

2. Riksintresset kan komma att spela en väldigt viktig roll för
utbyggnad och ombyggnad av kvarteret i fråga. Är det möjligt
att etablera en idrottshall där, eller nyttja någon närbelägen
byggnad för att uppfylla behovet?

3. Kommer all verksamhet som ett gymnasium behöver, kunna
införlivas i Vasaskolan med de begränsningar för
ombyggnationer som riksintresset ställer?
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4. Är det rimligt att starta igång nybyggnation för SFI och UMEVUX 
på Berghem utan att vara på det klara med möjligheterna till 
utbyggnad av ett gymnasium på Vasaskolan? 

 
Slutligen önskar vi en risk‐ och konsekvensanalys gällande föreslagen 
utbyggnad av Dragonskolan; Hur påverkar det miljön på skolan ur ett lärar‐ 
och elevperspektiv? 
 
Att man i utredningsarbetet också inhämtar synpunkter från lärarfacken.  

 

Bore Sköld (V) –  I andra hand, om återremiss faller, yrkar vi avslag på 
första punkten i andra att‐satsen som lyder: "Dragonskolan byggs om/ut 
med 225 gymnasieplatser. 
 
Patrik Brännberg (AP) – Om återremissen faller deltar vi inte i beslutet. 
 
Anders Sellström (KD) ‐ Återremiss med anledning av att möjligheten att 
samverka med övriga skolhuvudmän inte inkluderats i arbetet att tillskapa 
fler gymnasieplatser. Genom samverkan med fler kan vi nå bästa möjliga 
lösningen ur ett hållbarhets‐, ekonomisk och kvalitetssynpunkt. Om 
återremissen faller deltar vi inte i beslutet.  
 

Mattias Larsson (C), Robert Axebro (C) och Anna‐Karin Sjölander (C) – 
Bifall till tjänsteskrivelsens tillika näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 
finner att ärendet ska avgöras idag. 
 
Bifall till kommunstyrelsens förslag mot Vänsterpartiets förslag mot 
Centerpartiets förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. Votering begärs. 
 
Huvudförslag: 
Kommunstyrelsens förslag. 
 
Motförslag: 
 
Beslutsgång i omröstning om motförslag 
Ja‐röst för Vänsterpartiets förslag 
Nej‐röst för Centerpartiets förslag. 
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Omröstningsresultat 
Med 15 ja‐röster mot 25 nej‐röster, 24 som avstår från att rösta och 1 
frånvarande beslutar kommunfullmäktige att Centerpartiets förslag ska 
vara motförslag till huvudförslaget.     Voteringslista. 
 
Beslutsgång i huvudomröstningen 
Ja‐röst för kommunstyrelsens förslag 
Nej‐röst för Centerpartiets förslag 
 
Omröstningsresultat 
Med 43 ja‐röster mot 7 nej‐röster, 13 som avstår från att rösta och 2 
frånvarande beslutar kommunfullmäktige att bifalla kommunstyrelsens 
förslag.        Voteringslista. 
 
Reservation 

Bore Sköld (V). Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget återremissyrkande. 

 

Särskilt uttalande 

Anders Sellström (KD). Kristdemokraterna deltar inte i beslutet. 

 

Patrik Brännberg (AP). Arbetarpartiet deltar inte i beslutet. 

Beslutet ska skickas till 
Tekniska nämnden 

Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden                                          
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Antal Ja: 15 
 

 

Antal Nej: 25 
 

 

Antal Avstår: 24 
 

 

Antal Frånv: 1 
 

 

Antal Kvittade: 0 
 

 

                 

                 

         

         

    

Utskrivet: 2022-03-01  15:01 
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Namn Parti Plats Funktion Resultat 

Daniell Andersson V 57 Ledamot Ja 

Lennart Arvidsson V 39 Ledamot Ja 

Robert Axebro C 15 Ledamot Nej 

Mehrana Bassami S 49 Ersättare Nej 

Ulrik Berg M 7 Ledamot Avstår 

Gunilla Berglund M 54 Ledamot Nej 

Mikael Berglund S 14 Ledamot Nej 

Eric Bergner C 35 Ledamot Nej 

Moa Brydsten S 23 Ledamot Avstår 

Patrik Brännberg AP 41 Ledamot Avstår 

Åsa Bäckström V 28 Ledamot Ja 

Jan-Olov Carlsson V 3 2:e v Ordf Ja 

Sven-Olov Edvinsson C 2 1:e v Ordf Nej 

Elmer Eriksson M 32 Ledamot Avstår 

Solveig Granberg C 55 Ledamot Nej 

Igor Hell M 26 Ledamot Nej 

Lasse Jacobson V 33 Ledamot Ja 

Per-Erik Johansson S 51 Ledamot Nej 

Lena Karlsson Engman S 21 Ledamot Nej 

Davis Kaza AP 18 Ledamot Avstår 

Veronica Kerr KD 17 Ledamot Avstår 

Greger Knutsson M 36 Ledamot Avstår 

Karl Larsson S 37 Ledamot Nej 

Katrin Larsson SD 30 Ledamot Avstår 

Mattias Larsson C 24 Ledamot Nej 

Ari Leinonen S 31 Ledamot Nej 

Hans Lindberg S 4 Ledamot Ja 

Jan Lundberg S 44 Ersättare Nej 

Andreas Lundgren S 29 Ledamot Avstår 

Leif Lundgren M 59 Ersättare Avstår 

Marianne Löfstedt M 13 Ledamot Ja 

Alice Nikmanesh MP 10 Ledamot Ja 

Carin Nilsson S 40 Ledamot Nej 

Lars-Ivar Nilsson SD 11 Ersättare Avstår 
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Maria Nilsson SD 48 Ledamot Avstår 

Petter Nilsson SD 65 Ledamot Avstår 

Stefan Nordström M 20 Ledamot Avstår 

Anders Norqvist L 25 Ledamot Nej 

Nasteho Osman Lander V 47 Ledamot Ja 

Anna Ramnemark Sjöström L 42 Ersättare Nej 

Lena Riedl M 43 Ledamot Avstår 

Margareta Rönngren S 34 Ersättare Nej 

Marie-Louise Rönnmark S 1 Ordförande Avstår 

Mariam Salem MP 46 Ledamot Avstår 

Mattias Sehlstedt V 16 Ledamot Ja 

Rebecca Sellstedt V 63 Ersättare Ja 

Anders Sellström KD 38 Ledamot Avstår 

Nils Seye Larsen MP 27 Ledamot Avstår 

Carinne Sjöberg L 53 Ledamot Frånvarande 

Andreas Sjögren S 58 Ersättare Nej 

Anna-Karin Sjölander C 45 Ledamot Nej 

Bore Sköld V 8 Ledamot Ja 

Helena Smith S 61 Ledamot Nej 

Ellen Ström V 22 Ledamot Ja 

Johan Stål V 52 Ersättare Ja 

Elin Söderberg MP 62 Ledamot Avstår 

Mikael Thyni M 50 Ersättare Nej 

Emma Vigren S 56 Ledamot Avstår 

Peter Vigren S 19 Ledamot Nej 

Tomas Wennström S 12 Ledamot Avstår 

Peder Westerberg L 9 Ledamot Avstår 

Maja Westling C 64 Ledamot Nej 

Lotta Wiechel S 60 Ersättare Ja 

Anders Ågren M 5 Ledamot Avstår 

Janet Ågren S 6 Ledamot Nej 
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Utskrivet: 2022-03-01  15:14 
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Namn Parti Plats Funktion Resultat 

Daniell Andersson V 57 Ledamot Avstår 

Lennart Arvidsson V 39 Ledamot Ja 

Robert Axebro C 15 Ledamot Nej 

Mehrana Bassami S 49 Ersättare Ja 

Ulrik Berg M 7 Ledamot Ja 

Gunilla Berglund M 54 Ledamot Ja 

Mikael Berglund S 14 Ledamot Ja 

Eric Bergner C 35 Ledamot Nej 

Moa Brydsten S 23 Ledamot Ja 

Patrik Brännberg AP 41 Ledamot Avstår 

Åsa Bäckström V 28 Ledamot Avstår 

Jan-Olov Carlsson V 3 2:e v Ordf Avstår 

Sven-Olov Edvinsson C 2 1:e v Ordf Nej 

Elmer Eriksson M 32 Ledamot Ja 

Solveig Granberg C 55 Ledamot Nej 

Igor Hell M 26 Ledamot Ja 

Lasse Jacobson V 33 Ledamot Ja 

Per-Erik Johansson S 51 Ledamot Ja 

Lena Karlsson Engman S 21 Ledamot Ja 

Davis Kaza AP 18 Ledamot Avstår 

Veronica Kerr KD 17 Ledamot Avstår 

Greger Knutsson M 36 Ledamot Ja 

Karl Larsson S 37 Ledamot Ja 

Katrin Larsson SD 30 Ledamot Ja 

Mattias Larsson C 24 Ledamot Nej 

Ari Leinonen S 31 Ledamot Ja 

Hans Lindberg S 4 Ledamot Ja 

Jan Lundberg S 44 Ersättare Ja 

Andreas Lundgren S 29 Ledamot Ja 

Leif Lundgren M 59 Ersättare Ja 

Marianne Löfstedt M 13 Ledamot Frånvarande 

Alice Nikmanesh MP 10 Ledamot Ja 

Carin Nilsson S 40 Ledamot Ja 

Lars-Ivar Nilsson SD 11 Ersättare Ja 
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Antal Ja: 43 
 

 

Antal Nej: 7 
 

 

Antal Avstår: 13 
 

 

Antal Frånv: 2 
 

 

Antal Kvittade: 0 
 

 

                 

                 

         

         

    

Utskrivet: 2022-03-01  15:14 
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Maria Nilsson SD 48 Ledamot Ja 

Petter Nilsson SD 65 Ledamot Ja 

Stefan Nordström M 20 Ledamot Ja 

Anders Norqvist L 25 Ledamot Ja 

Nasteho Osman Lander V 47 Ledamot Avstår 

Anna Ramnemark Sjöström L 42 Ersättare Ja 

Lena Riedl M 43 Ledamot Ja 

Margareta Rönngren S 34 Ersättare Ja 

Marie-Louise Rönnmark S 1 Ordförande Ja 

Mariam Salem MP 46 Ledamot Ja 

Mattias Sehlstedt V 16 Ledamot Avstår 

Rebecca Sellstedt V 63 Ersättare Avstår 

Anders Sellström KD 38 Ledamot Avstår 

Nils Seye Larsen MP 27 Ledamot Ja 

Carinne Sjöberg L 53 Ledamot Frånvarande 

Andreas Sjögren S 58 Ersättare Ja 

Anna-Karin Sjölander C 45 Ledamot Nej 

Bore Sköld V 8 Ledamot Avstår 

Helena Smith S 61 Ledamot Ja 

Ellen Ström V 22 Ledamot Avstår 

Johan Stål V 52 Ersättare Avstår 

Elin Söderberg MP 62 Ledamot Ja 

Mikael Thyni M 50 Ersättare Ja 

Emma Vigren S 56 Ledamot Ja 

Peter Vigren S 19 Ledamot Ja 

Tomas Wennström S 12 Ledamot Ja 

Peder Westerberg L 9 Ledamot Ja 

Maja Westling C 64 Ledamot Nej 

Lotta Wiechel S 60 Ersättare Ja 

Anders Ågren M 5 Ledamot Ja 

Janet Ågren S 6 Ledamot Ja 
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§ 45 

 

Diarienr: KS‐2022/00215 

Avsägelse: Ledamot i kommunfullmäktige Christina 

Sjödin (SD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Christina Sjödin (SD) begärt entledigande från uppdraget som 

ledamot i kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning 

Christina Sjödin har avsagt sig uppdraget som ledamot i 

kommunfullmäktige. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Christina Sjödin 

Länsstyrelsen 

Lönesupport, Troman 
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§ 46 

 

Diarienr: KS‐2022/00209 

Avsägelse: Ersättare i individ‐ och familjenämnden 

Malin Forss (C) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Malin Forss (C) begärt entledigande från uppdraget som 

ersättare i individ‐ och familjenämnden. 

Ärendebeskrivning 

Malin Forss (C) har avsagt sig uppdraget som ersättare i individ‐ och 

familjenämnden. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Malin Forss 

Individ‐ och familjenämnden 

Lönesupport, Troman 

Peter Bergman 
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§ 47 

 

Diarienr: KS‐2022/00226 

Avsägelse: Ersättare i kommunfullmäktige Elena 

Martinez (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Elena Martinez (V) begärt entledigande från uppdraget som 

ersättare i kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning 

Elena Martinez (V) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 

kommunfullmäktige. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Elena Martinez 

Länsstyrelsen 

Lönesupport, Troman 
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§ 48 

 

Diarienr: KS‐2022/00094 

Fyllnadsval: Ledamot i äldrenämnden och 

nämndeman i Umeå tingsrätt; Bassam Achour (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till ledamot i äldrenämnden utse ersättare Bo Johansson (S) 

 

att till siste ersättare i äldrenämnden utse Fredrik Valham (S) 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beviljade vid sitt sammanträde 2022‐01‐31 Bassam 

Achour begärt entledigande från uppdraget som ledamot i äldrenämnden. 

Tingsrätten har beviljat entledigande från uppdraget som nämndeman i 

Umeå tingsrätt. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Bo Johansson 

Fredrik Valham 

Äldrenämnden 

Umeå tingsrätt 

Lönesupport, Troman 

Peter Bergman 
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§ 49

Diarienr: KS‐2022/00131 

Fyllnadsval: Ersättare i tekniska nämnden Marcus 

Helletun (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

att till siste ersättare i tekniska nämnden utse Mikael Danielsson Sjöstam (S). 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beviljade vid sitt sammanträde 2022‐01‐31 Marcus 

Helletun (S) begärt entledigande från uppdraget som ersättare i tekniska 

nämnden. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Mikael Danielsson Sjöstam 

Tekniska nämnden 

Lönesupport, Troman 

Peter Bergman 
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§ 50

Diarienr: KS‐2022/00127 

Anmälningsärenden 2022‐02‐28 

Motioner 

Motion 1/2022: Gör Brinken till park; Davis Kaza (AP) och Marika Atlegrim 

(AP). Diarienummer: KS‐2022/00143 

Motion 2/2022: Kompensation för extra insatser under pandemin; Anna‐

Karin Sjölander (C). Diarienummer: KS‐2022/00189 

Motion 3/2022: Fokusera på kärnuppdraget och värna om för ‐ och 

grundskolans personal; Nasteho Osman Lander (V). Diarienummer: KS‐

2022/00217   

Motion 4/2022: Avbryt vänortssamarbetet med ryska Petrozavodsk; 
Anders Ågren (M). Diarienummer: KS‐2022/00230 

Taxor 

Taxor för Umeå inom Umeåregionensbrand och räddningsnämndens 

verksamhetsområde. Diarienummer: KS‐2022/00135‐1 

Länsstyrelsens beslut om efterträdarval  

Ny ersättare i kommunfullmäktige 

Ny ersättare: Joakim Mäki (V) 

Avgången ersättare: Elsa Andersson Hedqvist (V) 

Ny ersättare/ledamot för ledamot i kommunfullmäktige 

Ny ledamot: Daniell Andersson (V) 

Ny ersättare: Elena Martinez Recabarren (V) 

Avgången ledamot: Ulrika Edman (V) 



Sida 40 av 51 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2022‐02‐28 

Justerares sign: Utdraget bestyrks: 

Revisionsrapport 

Granskning av förekomsten av finansiell leasing i kommunens avtal. 
Diarienummer: KS‐2022/00208‐1
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§ 51

Diarienr: KS‐2021/00380 

Motion 9/2021: Inför en personalpolitisk fond; 

Lennart Arvidsson, Rebecca Sellstedt (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

att avslå motion 9/2021 Inför en personalpolitisk fond. 

Reservation 
Lennart Arvidsson (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

förslag om bifall till motionen. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 26 april 2021 

yrkar Lennart Arvidsson (V) och Rebecca Sellstedt (V):  

att Umeå kommunfullmäktige ger personalnämnden i uppdrag att utforma 
ett regelverk för en personalpolitisk fond från vilken personalgrupper kan 
ansöka medel för att bekosta tidsbegränsade projekt för att exempelvis 
förbättra arbetsmiljön eller prova alternativa schemamodeller. 

att kommunstyrelsen finansierar fonden 

Förvaltningens yttrande 

Kommunfullmäktige har i de reviderade reglementena för nuvarande 

mandatperiod angett att nämnderna har ansvar för arbetsmiljö och 

kompetensförsörjning samt de operativa personalfrågorna.  

Personalnämnden har ett samordningsansvar för att följa upp 

kompetensförsörjning och det systematiska arbetsmiljöarbetet. 
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För 2021 är budgeten fastlagd för alla nämnder varav kommunstyrelsen 

har verksamhetsutvecklingsanslag för digitalisering, social hållbarhet och 

bostadsförsörjning. 

 

Frågan om behov av och ändamål för en personalpolitisk fond måste därför 
hanteras i budgetprocessen 2023. 
 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 

Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 
Anders Ågren (M) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslå motionen) 
och en redaktionell ändring av …budgetprocessen 2022 till 2023 i beslutet 
och ärendebeskrivningen. 
 
Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslå motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden konstaterar att näringslivs‐ och arbetsutskottet bifaller 

tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag om 

att bifalla motionen. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Bore Sköld (V) – Bifall till motionen 

Hans Lindberg (S) – bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag att 

avslå motionen 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden ställer bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag mot 

bifall till motionen. Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och 

arbetsutskottets förslag att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag om 

att bifalla motionen: Vänsterpartiet föreslår dels att personalnämnden ska 

utforma ett ramverk för en personalpolitisk fond, dels att KS ska finansiera 
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fonden. Vi specificerar inte var pengarna ska tas ifrån då detta får bli en 

budgetfråga för år 2023. Därför menar vi att det är underligt och oseriöst 

att föreslå avslag på motionen med hänvisning till att frågan måste lyftas i 

budgetprocessen. Umeå kommuns anställda behöver bättre arbetsvillkor, 

och mer frihet att själv kunna bestämma vad deras egen arbetsgrupp har 

för behov. Vårt förslag skulle möjliggöra att arbetsplatserna själv har 

möjlighet att ta initiativ för att förbättra deras vardag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 2022‐01‐31 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet på grund av tidsbrist. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 2022‐02‐28 
Följande yttrar sig: Lennart Arvidsson, Mariam Salem, Igor Hell, Rebecca 
Sellstedt, Tomas Wennström, Davis Kaza, Veronica Kerr, Moa Brydsten, 
Petter Nilsson och Åsa Bäckström. 
 
Yrkanden 
Mariam Salem (MP), Igor Hell (M), Davis Kaza (AP), Veronica Kerr (KD), 
Moa Brydsten (S), Petter Nilsson (SD) och Tomas Wennström (S) – Bifall 
till kommunstyrelsens förslag (avslå motionen). 
 
Lennart Arvidsson (V) – Bifall till motionen. 
 
Propositionsordning som godkänns 
Bifall till kommunstyrelsens förslag (avslå motionen) mot bifall till 
motionen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Reservation 
Lennart Arvidsson (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

förslag om bifall till motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionärerna 

HR 
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§ 52 

 

Diarienr: KS‐2021/00405 

Motion 10/2021: Inför insynsplatser i styrelser och 

nämnder; Maria Nilsson (SD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att bordlägga ärendet till nästa sammanträde 2022‐03‐28 på grund av 

tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt i april 2021 yrkar Maria Nilsson (SD):  

 

att kommunen inför insynsplatser i styrelser och nämnder för varje parti 

representerat i kommunfullmäktige,  

 

att insynsplatserna inte är arvoderade. 

Beslutsunderlag 

Enligt 4:28 kommunallagen (2017:725) får fullmäktige besluta att en 

förtroendevald som inte är ledamot eller ersättare i en viss nämnd ska få 

närvara vid nämndens sammanträden och delta i överläggningar men inte i 

besluten. Beslutet får även innefatta att den förtroendevalde ska ha rätt att 

få sin mening antecknad i protokollet. Fullmäktige kan reglera 

närvarorätten i ett reglemente eller genom ett särskilt beslut för ett enskilt 

fall. En begränsning kan göras så att den förtroendevalde bara får 

närvarorätt. Fullmäktige avgör också hur länge närvarorätten ska gälla, 

vilken eller vilka nämnder den ska avse och om den ska begränsas till vissa 

ärenden eller grupper av ärenden. 

 

Genom ett stadgande i ”Reglemente för Umeå kommuns styrelser och 

nämnder” har Umeå kommunfullmäktige överlåtit till styrelse och nämnder 

att själva besluta i frågan –  
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”Kommunstyrelsens ordförande och vice ordföranden har rätt att närvara 

vid nämndernas sammanträden och delta i överläggningarna. Nämnd får 

därutöver, om särskilda skäl föreligger, medge ledamot i kommunstyrelsen 

denna rätt. Den förtroendevalde har i den utsträckning nämnden beslutar 

rätt att få sin mening antecknad till protokollet. Nämnden får också ge 

annan förtroendevald som inte är ledamot i kommunstyrelsen rätt att 

närvara vid nämndens sammanträden. Närvarorätten enligt första och 

andra stycket ovan gäller inte i ärenden som rör myndighetsutövning mot 

enskild. Nämnden får härutöver bestämma att annan ska ha rätt att 

närvara vid nämndens sammanträden.” 

Genom ovannämnda, i reglementet fastslagna, reglering har 

beslutsfattande om eventuella insynsplatser överlåtits till kommunens 

styrelse och nämnder. Detta är en ordning som Stadsledningskontoret ej 

anser bör ändras ‐ särskilt som styrelse och nämnd, inför varje fall av propå 

om ”extern” närvaro vid sammanträde, endast själva kan bedöma 

lämpligheten av densamma utifrån aspekter som sekretess‐ och 

jävsproblematik samt huruvida de ärenden som ska avhandlas omfattas av 

myndighetsutövning mot enskild. Vad gäller demokratiaspekten, och 

görligheten att inhämta information och beslutsunderlag, erinras om, 

utöver det rikliga utbud som tillhandahålls förtroendevalda och allmänhet 

via kommunens publiceringar av protokoll m.m. på dess hemsida, 

möjligheten att ställa interpellationer och (enkla) frågor ‐ vilket ingår i de 

rättigheter som fullmäktigeledamöterna har. Ledamöterna kan 

härigenom få upplysningar om hur verksamheten i styrelse och nämnder 

sköts och fortlöper, samtidigt som man också härigenom kan utöva en 

viss kontroll över desamma.  

Beredningsansvariga 

Lennart Nilsson, kommunjurist 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs‐ och arbetsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag att avslå 

motionen. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 
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Lars Forsgren (SD) – bifall till motionen 

Hans Lindberg (S) – bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottet förslag att 

avslå motionen 

Propositionsordning som godkänns 

Ordförande ställer bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottet förslag mot 

bifall till motionen. Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och 

arbetsutskottet förslag att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Särskilt uttalande 

Nils Seye Larsen (MP) deltar ej i beslutet. 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 2022‐01‐31 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet på grund av tidsbrist. 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 2022‐02‐28 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet på grund av tidsbrist. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären   
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§ 53 

 

Diarienr: KS‐2021/00406 

Motion 11/2021: Utmana bosättningslagen, minska 

antalet migranter; Maria Nilsson (SD) och Petter 

Nilsson (SD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att bordlägga ärendet till nästa sammanträde 2022‐03‐28 på grund av 

tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt i kommunfullmäktige 2021‐04‐26 yrkar Maria Nilsson och 

Petter Nilsson (SD): 

att Umeå kommun aktivt motsätter sig bosättningslagen.  

 

att Umeå kommun mottar det minsta möjliga antal anvisade flyktingar. 

 

Partiet har i motionen ifrågasatt hur riksdagen genom denna lagstiftning 

har påverkat det grundlagsstadgade kommunala självstyret. Enligt 

grundlagen är det endast genom lagstiftning som riksdagen kan ålägga 

kommunen uppgifter vilket sker i ett otal olika fall så även i denna fråga. 

Kommunerna har liksom vilken medborgare som helst att följa lagen, vill 

man få tillstånd en ändring i lagstiftningen måste frågan upp på 

regeringens och riksdagens bord. 

 

En kommun är skyldig att efter anvisning ta emot en nyanländ för 

bosättning i kommunen. Länsstyrelsen fastställer årligen fördelningen av 

de flyktingar som anvisats till länet till kommunerna, enligt förordning 

(2016:39) om mottagande av vissa nyanlända invandrare för bosättning. I 

beslutet finns ingen övre eller nedre gräns utan är ett fixerat tal. 
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Umeå kommun har inte för avsikt att begå lagbrott på det sätt 

Sverigedemokraterna föreslår.  

Beredningsansvariga 

Carina Lidgren Heimersson, kommunjurist 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs‐ och arbetsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Christina Sjödin (SD) – bifall till motionen 

Hans Lindberg (S), Mattias Larsson (C) och Nils Seye Larsen (MP) – bifall till 

näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden ställer avslag mot bifall till motionen. Kommunstyrelsen 

bifaller näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag att föreslå 

kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Reservation 

Christina Sjödin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag 

att bifalla motionen. 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 2022‐01‐31 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet på grund av tidsbrist. 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 2022‐02‐28 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet på grund av tidsbrist. 

Beslutet ska skickas till 

Motionärerna
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§ 54 

 

Diarienr: KS‐2021/00495 

Motion 13/2021: Genomlysning av kvinnors villkor i 

politiken; Ellen Ström (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att bordlägga ärendet till nästa sammanträde 2022‐03‐28 på grund av 

tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt i kommunfullmäktige 2021‐05‐31 yrkar Ellen Ström (V): 

 

att Umeå kommunfullmäktige, genom dess presidium, initierar en 

genomlysning av kvinnors arbetssituation och arbetsmiljö som politiskt 

förtroendevalda i kommunen och utreder anledningen till att kvinnor i 

högre grad än män väljer att lämna sina politiska uppdrag. 

 

Jämställdhetsutskottet har yttrat sig och föreslår kommunfullmäktige att 

bifalla motionen. 

 

Villkoren för kvinnor i politiken har koppling det har till det av 

kommunfullmäktige antagna övergripande målet om jämställdhet: Att 

skapa förutsättningar för kvinnor och män att ha samma makt att forma 

samhället och sina egna liv. Att kunna forma samhället genom att vara 

förtroendevald är viktigt för att olika erfarenheter, kunskap och samtal ska 

kunna ta plats. Villkoren för att kunna delta innebär också ex. stopptider 

för möten, möjlighet att vara föräldraledig från sitt politiska uppdrag osv. 

Detta är frågor som Umeå kommun lyft och där förändringar gjorts för att 

ett politiskt uppdrag ska vara möjligt för fler. Villkor för ett aktivt 

deltagande i politiken innebär också att bli mött med respekt i ex. 

mötessammanhang. 
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Kommunfullmäktiges jämställdhetsutskott har vid ett flertal tillfällen lyft 

frågan om kvinnors villkor i politiken och att det framför allt är kvinnor som 

till exempel innan mandatperiodens utgång avsäger sig sina politiska 

uppdrag. Jämställdhetsutskottet genomförde 2016 en enkätundersökning 

bland samtliga som avsagt sig sin fullmäktigeplats mellan valet 2014 och 

2016, vilket var 17 personer, 75% kvinnor, 25% män. Hälften av personerna 

besvarade enkäten som visade på ett flertal orsaker till avhopp, bland 

annat flytt, för svårt att få tid att räcka till men som bidragande orsaker och 

som övriga kommentarer lyftes också till exempel otydlighet i uppdraget 

samt att det finns en stelbent kultur och svårigheter att vara ung kvinna 

och fullmäktigeledamot. 

Kommunfullmäktiges presidium genomförde 2020 en enkät bland Umeå 

kommuns kommunfullmäktigeledamöter utifrån att presidiet under både 

föregående och innevarande mandatperiod fått ett flertal synpunkter kring 

att arbetsmiljön, säkerheten och språkbruk, förhållningssätt och attityder i 

kommunfullmäktiges debatter bör förändras och förbättras. I enkäten 

uppgav 83 procent av kvinnor och 63 procent av män att de önskar 

uppförandekoder avseende språkbruk, förhållningssätt och attityder under 

fullmäktiges sammanträden. 53 procent av kvinnor och 39 procent av män 

uppger att det funnits tillfällen då stämningen i debatten inneburit att 

ledamöter känt osäkerhet, otrygghet eller utsatthet. Enkäten 

presenterades hela kommunfullmäktige i augusti 2020, och skrivningar 

kring etiskt förhållningssätt har arbetats fram och beretts av KS för vidare 

beslut i KF. Att undersöka villkoren för deltagande, att ställa frågor om vem 

som får ta plats och på vilka villkor på olika arenor är centralt i 

jämställdhetsarbete, samt att utifrån belysning också genomföra aktiviteter 

och följa upp arbete för att säkerställa att kvinnor och män har 

förutsättningar för att kunna forma samhället och sitt eget liv. 

Beslutsunderlag 

Jämställdhetsutskottets yttrande 

Motion 13/2021 

Beredningsansvariga 

Annika Dalén, utvecklingsstrateg 
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Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 

Anders Ågren (M) och Peder Westerberg (L) – Avslå motionen. 
Bore Sköld (V), Maja Westling (C) och Tomas Wennström (S) – Bifall till 
tjänsteskrivelsens förslag (bifalla motionen). 
 
Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsen (bifalla motionen) mot att avslå motionen. 

Ordföranden finner att näringslivs‐ och arbetsutskottet bifaller 

tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag 

om att avslå motionen. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Ellen Ström (V), Nils Seye Larsen (MP) och Hans Lindberg (S) – bifall till 

motionen 

Anders Ågren (M), Veronica Kerr (KD) och Lars Forsgren (KD) – avslag till 

motionen 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden ställer bifall mot avslag till motionen. Kommunstyrelsen 

beslutar att föreslå kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M), Veronica Kerr (KD) och Lars Forsgren (SD) reserverar sig 

mot beslutet till förmån för eget förslag om att avslå motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 2022‐02‐28 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet på grund av tidsbrist. 

 

Beslutet ska skickas till 

Motionären 

 


